
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2025. április 29. napján tartott 
képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa György utca 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Rabb
Győzőné, Takácsné Somogyvári Mária, Urvald Péter képviselők, 
Koszorús Tímea jegyző, Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető, Tollár 
Mónika j egyzőköny w ezető.

Igazoltan távol: Győri-Korom Viktória és Székely Szilárd képviselők

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a képviselő-testületet és a meghívott 
vendégeket.
Megállapította, hogy a képviselő-testület 5 fővel van jelen, az ülés határozatképes, majd azt 
megnyitotta. Tájékoztatta a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében a 
képviselő-testület üléséről hangfelvétel készül.

Javasolta, hogy a meghívóban közölt napirendi pontokon kívül az alábbi napirendeket 
tárgyalják még meg:
- 5./ napirendi pontként: Alpolgármester jutalmazása.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.

Urvald Péter a Pénzügyi Bizottság elnöke javasolta, hogy 4./ napirendi pontként tárgyalják 
meg: Polgármester jutalmazása és 6./ napirendi pontként: „Engedd, hogy segíthessünk” 
Alapítvány támogatása.

További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés között
átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

2. / Sásd Város Önkormányzata 2024. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó: Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

3. / Beszámoló az önkormányzat 2024. évi költségvetésének teljesítéséről, zárszámadási
rendelet elfogadása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető
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4. / Polgármester jutalmazása
Előadó: Urvald Péter a Pénzügyi Bizottság elnöke

5. / Alpolgármester jutalmazása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

6. / „Engedd, hogy segíthessünk” Alapítvány támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

7. / Beszámoló az önkormányzatnál 2024. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső
ellenőrzés rendszeréről 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

8. / Sásdi ÁMK és Konyhák Közösségi Ház Használati Szabályzat felülvizsgálata
Előadó: Gálné Banizs Gabriella a Sásdi ÁMK főigazgatója

9. / Megállapodás a Hegyháti Szociális Alapellátási Központtal támogató szolgálat és
jelzőrendszeres házi segítségnyújtás biztosítására 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

10. / Sásd, Dózsa György utca 4. szám alatti ingatlan tulajdonba vétele (újabb tulajdonrészek
átvétele)
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

11. / Görcsöny 250. hrsz-ú ingatlan tulajdonba adása
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

12. / Magyar Falu Program pályázat benyújtása az Erzsébet utca útfelújítására
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

13. / Szociális célú tűzifa támogatás igénylése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

14. / Sásdi Közös Önkormányzati Hivatalnál igazgatási szünet elrendelése
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

15. / Fonyódligeti üdülő üzemeltetése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

16. / Keller Antalné sásdi lakos lakásbérleti ügye
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

17. / Beszámoló a polgármester és a Népjóléti Bizottság átadott hatáskörében hozott
döntéseiről
Előadó: Rabb Győzőné a Népjóléti Bizottság elnöke

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a testület zárt ülés keretében tárgyalja 
meg a 16-17./ napirendi pontokat, mivel önkormányzati hatósági ügyekről van szó.
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Napirendek tárgyalása:

1./ Beszámoló a leiárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két testületi ülés
között átruházott hatáskörben hozott döntésekről, valamint a fontosabb 
eseményekről
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a tájékoztató levélről - a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy március 27-én volt a legutóbbi testületi 
ülésük. Március 28-án Gálné Banizs Gabriella az ÁMK főigazgatója döntött a főigazgató
helyettesi pályázat érvénytelenné nyilvánításáról. Ezt megelőzően a pályázókat meghallgatták, 
majd a Népjóléti Bizottság javasolta a főigazgató felé a pályázat eredménytelenné nyilvánítását, 
mivel megfelelő végzettséggel rendelkező pályázó nem volt, ezért a későbbiekben új pályázat 
kerül kiírásra. Az intézményegység-vezetői feladatok ellátására Pomázi Ákost bízták május 5. 
napjától a következő pályázat eredményes lezárásáig. Ezt követően tárgyalni fognak majd a 
május 12-től a Közösségi Házban átadandó munkaterületről, ahol fontos lesz a pontos, precíz 
ütemterv elkészítése, amit Wágner Mihály ügyvezetőtől írásban is megküldve kértek.
Április 1. napján került sor a hivatalban a Versenyképes Járások Program egyeztetésére a 
hivatalukat fenntartó polgármesterekkel. Többkörös egyeztetést követően a beérkezett 
fejlesztési igényekről a Járási Fejlesztési Fórum ülésén döntöttek. A Versenyképes Járások 
Programban a Hegyháti járásban 250 mFt áll rendelkezésre, amelyre várták a minimum három 
település alkotta konzorciumok a jelentkezését. Ugyanezen a napon került sor a hivatalban a 
DRV Zrt-vel történt éves tárgyalásra. A tanácskozáson is elhangzott az új kút fúrásának a 
kérdése, amiről már többször egyeztettek. Elmondta, hogy folyamatban van a kút 
megterveztetése, majd a kivitelezése. Bízik abban, hogy egy éven belül megépítik a kutat, a 
forrás rendelkezésre áll, hiszen Sásdon az ellátás biztonsága érdekében nagyon fontos 
beruházásról van szó. Hangsúlyozta, hogy a jelenlegi kapacitás is kielégítő, tehát vízhiány nem 
tapasztalható az egy éve működő tanuszoda miatt sem. Az elmúlt testületi ülésen is elhangzott 
a településen lévő jelentős vízveszteség, ami időközben megoldódott, a hibát elhárították. A 
tárgyaláson elhangzott még a víziközmű rendszernek az esetleges átadása állami üzemeltetésbe, 
ami a tulajdonjog átadását is jelenti. A Nemzeti Víziközművek Zrt. közlése szerint külön nem 
lehet átadni a szennyvízrendszert, csak egyben. Ugyanezen a napon Rab Norberttel közösen a 
Magyar Államkincstárnál jártak a TOP Pluszos pályázatok kapcsán. A Kincstár segítségét 
kérték abban, hogy az egészségcentrum pályázati projektjeinek az ex ante vizsgálata minél 
hamarabb lezáruljon, ezután tudják újból kiírni a közbeszerzést.
Tájékoztatta a testületet, hogy elkészült a hömyéki támfal építése, ahol a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. volt a kivitelező. Megkezdődött az óvoda udvarának a 
térkövezése, ami még zajlik. Megtörtént a Szoborkertben kivágott fák tuskóinak a marása, 
elkezdődött a Fáy utcába átvezető új járdaszakasz építése, ami a TOP Pluszos pályázat 
részeként fog megvalósulni, ez a projekt más akcióterületeket is érint. Elmondta még, hogy 
elkezdődött a fűnyírás városszerte.
Április 2-3-án a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ ingyenes ruhabörzét szervezett a 
sportpálya épületében. Megköszönte az intézmény dolgozóinak a munkáját.
Április 3-án a Versenyképes Járások Program újabb egyeztető ülésére került sor Mágocson.
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A Hegyháti Járáshoz a mindszentgodisai, a sásdi, a gödrei, vásárosdombói és a mágocsi 
mikrotérségek tartoznak. Az egyeztető ülésen meghallgatták a mágocsi mikrotérség javaslatát. 
Az ülés sem zárult teljes konszenzussal, mert mindenki tudja, hogy a végső döntést a Járási 
Fejlesztési Fórum hozza meg. A teljes megállapodás hiányának két oka van, az egyik, hogy a 
fórumra olyan polgármestereket is meghívtak, akiknek nincs szavazati joga a Járási Fejlesztési 
Fórumban, hiszen ott csak a hivatallal rendelkező önkormányzatok szavazhatnak. A másik ok, 
mivel az iparűzési adóbevételek nem egyenlően oszlanak meg a települések között, ezért a 
program alapvető célja, hogy ezt kiegyenlítse. A mágocsi fórumon azt tapasztalták, hogy azok 
a települések, akik szerencsésebb helyzetben vannak és magasabb iparűzési adóbevétellel 
rendelkeznek, így úgy érezték, mivel ők nagyobb befizetők, magasabb a szolidaritási 
hozzájárulás mértéke, nagyobb az iparűzési adó elvonása, emiatt ők ebből a programból még 
inkább kompenzálandóak. Az ülésen megegyeztek abban, hogy 250 mFt összegben nyújtanak 
be fejlesztési igényeket. A pályázati kiírás szerint a program lehetőséget ad arra, hogy a 
rendelkezésre álló keretösszeg, 250 mFt kétszeresére érkezzenek be fejlesztési igények.
Április 4-én Meggyesi Mónika intézményegység-vezető búcsúztatására került sor a Közösségi 
Házban. Ezúton is megköszönte az eddigi munkáját és sok sikert, minden jót kívánt a jövőben. 
Április 7-én került sor Komlón a Komlói Rendőrkapitányság 2024. évi tevékenységét értékelő 
értekezletre, amelyen Pintér Gábor alpolgármester vett részt.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy az ülésen tájékoztatta a megjelenteket, hogy a 
Sásdi Rendőrőrsnél fennálló vizesblokk probléma megoldódik. A rendőrség megköszönte az 
önkormányzattal fennálló jó együttműködést.

Dr, Jnsztinger János polgármester elmondta, hogy a Sásd, Rákóczi F. u. 41. szám alatti 
épületben működik a Rendőrőrs, ahol évtizedek óta probléma a vizesblokk, a 
szennyvízhálózatra történő rákötés is. Mivel ez a kérdés az egész Hegyhátot érinti, ezért úgy 
gondolja, hogy nem helyes, ha csak a sásdi önkormányzat viseli ennek terheit. Örül annak, hogy 
a Versenyképes Járások Program kapcsán minden érintett önkormányzat belátta, hogy valóban 
mindenkinek ki kell vennie a részét ebből a teherből, amit ez jelent. Korábban már felmérték 
ennek költségét, kb. 10 mFt körüli összeg lenne. A Versenyképes Járások Program fejlesztési 
igényei között szerepel ez a terv. Abban az esetben, ha ez nem sikerül, akkor az érintett 
polgármesterek felajánlása alapján lakosságszámarányosan viselnék ennek a felújításnak a 
terhét. Elmondta, hogy május 6-án a Vármegyei Rendőrfőkapitányság küldöttsége érkezik 
Sásdra, közösen megtekintik, hogy van-e lehetőség más épületben helyet adni a Rendőrőrsnek. 
A Sásd, Rákóczi F. u. 41. szám alatti épület nemcsak a mosdókat tekintve van rossz állapotban, 
hanem a fűtésrendszere, az épület tetőszerkezete, a vizes falak is stb. Annak nagyon örül, hogy 
nemcsak Sásdnak kell vállalnia a felújítás költségeit.
Április 8-9-én ismét ingyenes ruhabörzét tartottak a sportpálya épületében.
Április 9-én az újtelepi csapadékvíz-elvezetési projekt műszaki átadás-átvétele zajlott. 
Elkészültek az Orgona, Akácfa, Gárdonyi, Jókai utcákat érintő csapadékvíz-elvezető árkok. A 
műszaki ellenőr által kifogásolt munkaelemeket, hiányosságokat a kivitelezővel áttekintették, 
ígéretet tett a pótlásra.
Április 10-én Gödrében polgármesteri koordinációs megbeszélésre került sor. Évekkel ezelőtt 
javasolta, hogy a hivatalt fenntartó önkormányzatok polgármesterei évente legalább egy 
alkalommal találkozzanak, amire Sásdon év végén kerül sor.

4



A legutóbb évzáró rendezvényen a polgármesterek elhatározták, hogy a jövőben gyakrabban, 
negyedévente találkoznak mindig más és más településen. A gödrei találkozó tartalmas 
beszélgetésekkel, jó hangulatban telt.
Április 12-én Pintér Györgynét, Erzsiké nénit köszöntötte családja körében 90. születésnapja 
alkalmából Koszorús Tímea jegyző asszonnyal és Rabb Győzőnével, a Népjóléti Bizottság 
elnökével közösen nagyon vidám és jó hangulatú ünnepség keretében. Erzsiké néninek nagyon 
jó egészséget és minden jót kívánt.

Pintér Gábor alpolgármester megköszönte mindenkinek az ünnepségen való megjelenését és 
a köszöntést.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy április 14-én közzétették a könyvtár 
nyitva tartási idejének változását a Közösségi Házban lévő átmeneti időszak miatt. 
Megköszönte Gálné Banizs Gabriella főigazgatónak ebben az átmeneti időszakban végzett napi 
operatív ügyek intézését és a Közösségi Ház működésében nyújtott segítségét.
Elmondta, hogy a hivatalban levéltári ellenőrzések folytak, ahol mindent rendben találtak. 
Április 15-én kiküldésre kerültek a meghívók az „Élhető települések” sásdi pályázatainak 
projektindító eseményére, amit április 25-én tartottak a Közösségi Házban. Két projektről van 
szó, az egyik a közösségi, kulturális és sport infrastruktúra fejlesztése, a másik a 
zöldinfrastruktúra fejlesztése. Ezen túlmenően más projekteket is megvalósítottak, illetve 
megvalósítanak Sásdon. Ennek keretében került sor a két csapadékvíz-elvezetési projektre, 
továbbá a későbbiekben a Deák tér közlekedési infrastruktúrájának fejlesztésére. Ezen a napon 
újabb egyeztetésre került sor az újtelepi csapadékvíz-elvezetési projekt műszaki átadásán feltárt 
hiányosságok javításával kapcsolatban a kivitelezővel és a műszaki ellenőrrel.
Április 22-én került sor az OTP Bank Nyrt. Sásdi Fiókjának az értékbecsléshez szükséges 
helyszíni bejárásra. Ennek kapcsán megbízást adtak az ingatlanszakértőnek az értékbecslés 
elkészítésére, ami elkészült, 14,5 mFt forgalmi értékkel. Az OTP korábban 27 mFt-os vételi 
ajánlatot küldött az önkormányzatnak. Sajnos az épület nagy része használhatatlan állapotban 
van, a felújított részben működött a bankfiók. Az ingatlan értékét lecsökkenti, akár 
forgalomképtelenné is teszi az épületet, hogy az új jogszabályi rendelkezések alapján nem 
átalakítható, azaz ezen a helyen kell a bankautomatát a jövőben is működtetni, erről írásban is 
tájékoztatták az önkormányzatot. Úgy gondolja, hogy a 14,5 mFt korrekt ajánlat. Az ingatlan 
megvétele a Versenyképes Járások Program igényei között szerepel.
Április 22-én megkezdődött 4 napon keresztül a Közösségi Ház parkolójában Rabb Győzőné 
képviselő asszonynak köszönhetően az ingyenes szűrőprogram. Megköszönte képviselő 
asszony közreműködését és segítségét ennék kapcsán.

Rabb Győzőné képviselő személy szerint megköszönte mindenkinek, aki ennek 
megszervezésében részt vett, név szerint: Jáger Ferencnének, Baloghné Virth Csillának, Tollár 
Mónikának. Külön megköszönte Hadházi Milán projektmenedzsernek, az Ormánsági 
Egészségközpont egészségügyi koordinátornak, Nagy Józsefnének és Bergovecz Jánosnénak a 
légzésfunkciós vizsgálatok elvégzését, Sohonyai Bernadett élelmezésvezetőnek a segítségét a 
vendéglátásban. Kérte, hogy az önkormányzat levélben is köszönje meg az Országos Korányi 
Intézetnek ezt a lehetőséget. Tudomása szerint lehetőség lesz a környező települések 
lakosságának is a szűrőprogramban való részvételre előzetes regisztrációval, ami kb. júniusban 
várható.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy április 24-én került sor a Versenyképes 
Járások Program Hegyháti Fejlesztési Fórumra a Közösségi Házban, ahol megszületett a döntés 
a települések konzorciuma által összeállított fejlesztési igényekről. Ezen a fórumon Őri László, 
a Baranya Vármegyei Önkormányzat elnöke és a sásdi, a mindszentgodisai, a vásárosdombói, 
a mágocsi és az alsómocsoládi polgármesterek, azaz a hivatalszékhely önkormányzatok, 
valamint azon önkormányzatok is szavazhatnak, akiknek az önkormányzata szolidaritási 
hozzájárulás fizetésére kötelezett. így 6 szavazattal dönthettek a beérkezett fejlesztési 
igényekről. A fórum elnökének határozati javaslata 3 csoportba osztotta a beérkezett fejlesztési 
igényeket. Az első csoportba beérkezetteket 100 %-ban támogatásra javasolja, a második 
csoportba soroltakat csökkentett összeggel és a harmadik csoportba soroltakat a járási igény 
kétszeresén felüli igénynek, tehát az 500 mFt-on felüli igénynek tekinti. Sásd Város 
Önkormányzata a hivatalt fenntartó települések önkormányzataival konzorciumban beadta 
igényét a járási egészségcentrum létesítése és infrastrukturális fejlesztésére, ami 52 mFt-os 
igény, ez egyrészt eszközbeszerzést a felépülő egészségcentrumban, másrészt a parkoló 
rendezését, harmadrészt az önerőt tartalmazza. Az egészségcentrum megépítésére nettó 165 
mFt áll rendelkezésre. A „Járási, illetve vármegyei szintű közcélú szolgáltatások 
elérhetőségének javítására” 20 mFt-tal számoltak, ez a hivatal környezetének rendezését, 
parkolók létesítését, a két öbölnek a térkövezését, a hátsó parkoló aszfaltozását jelenti, emellett 
2 db garázst is építenének a hivatalnál. Továbbá benyújtásra került még 20 mFt-tal a 
„Mobilizáció a térségi közigazgatás szolgálatában” címmel, itt buszt szeretnének vásárolni. 
Elmondta, hogy az 1. sz. melléklet alapján ezt összeadva ez 92 mFt, ami 100 %-ban 
támogatható. A 2. sz. mellékletben látható Sásd egyik igénye, ami az „Egészségügyi alapellátás 
fejlesztése a Hegyháti Járásban” címet kapta, ami ingatlanvásárlást és felújítást jelent. Az OTP 
épületének megvásárlására 47 mFt-tal terveztek, amit csökkentettek 27 mFt-ra. Elmondta, hogy 
nem kizárt ennek elnyerése sem. A két igény összege együtt 119 mFt. Nem kapott támogatást 
a rendőrség felújítása (10 mFt mosdófelújítás), a pénteki piac helyszínén féltető, illetve mosdó 
létesítése (10 mFt) és a Közös Önkormányzati Hivatal működtetésével összefüggő 
humánerőforrás biztosítása (28 mFt). Ez az a működési költség, amit az önkormányzat 
hozzátesz a hivatal működtetéséhez, időközben bejelentésre került a köztisztviselői 
illetményemelés, ami 2x15 %-ot jelent. Az imént elhangzottakat egyhangúlag elfogadták és 
megszavazták a polgármesterek, amit a főispán felterjeszt a miniszter felé, erről júniusban 
születik döntés.
Ezen a napon a Rendőrség Napja alkalmából megköszönte a Sásdi Rendőrőrs és a Komlói 
Rendőrkapitányság teljes állományának munkáját. Kihelyezésre kerültek a ruha- és cipőgyűjtő 
konténerek, amelyek a város három pontján érhetők el (Városház parkolója, Deák tér, Újtelep
Diófa utca). Ugyanezen a napon Takács Józsefné bérlő bejelentette a Piac Korzó 11. 
üzlethelyiség bérleti szerződésének felmondását május 26. napjával, a vállalkozó befejezi a 
több évtizedes működését, ami Sásd történelmének a része volt. A Szerencsejáték Zrt. pályázati 
eredménye még nem ismert.
Elmondta, hogy április 25-én került sor az „Élhető települések” sásdi pályázatainak 
projektindító eseményére a Közösségi Házban, ahol Nagy Csaba országgyűlési képviselő és 
Junácski András, a Baranya Vármegyei Önkormányzat alelnöke is köszöntő beszédet mondtak. 
A projektek megvalósítása több akcióterületen zajlik, egymásra épülnek, kiegészítik egymást. 
Ez jelenti a Közösségi Ház felújítását, a rendezvénytér építését, a rekortán borítású futókör 
megvalósítását, a Deák téri és a Fáy A. utcai játszóterek létesítését, a szoborkertben új köztéri 
bútorok telepítését, kandeláberek elhelyezését, a kertmozi ülőfelületeinek létesítését.
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A rendezvény után országgyűlési képviselő úrral, alelnök úrral és alpolgármester úrral 
végigjárták a Sásdon folyamatban lévő, illetve a közelmúltban megvalósult beruházásokat. 
Ezen a napon köszöntötték családja körében Mátis Géza bácsit 90. születésnapja alkalmából 
országgyűlési képviselő úrral és alpolgármester úrral közösen. Géza bácsinak nagyon jó 
egészséget és minden jót kívántak.
Április 28-30-án zajlanak a bölcsődei és óvodai beiratkozások.

Gálné Banizs Gabriella az ÁMK főigazgatója valószínűnek tartja, hogy a bölcsődei 
beiratkozóknál lesz elutasítás, mert a férőhelyekre túljelentkezés van.

Dr. Jusztineer János polgármester elmondta, hogy április 28-án Jáger Armand 
babaköszöntésére került sor Hajós Angéla intézményvezető, Rabb Győzőné a Népjóléti 
Bizottság elnöke és Takácsné Somogyvári Mária képviselő képviseletében.

Győri-Korom Viktória képviselő 17,36 órakor megérkezett a testületi ülésre.

Dr. Jusztineer János polgármester elmondta, hogy a hivatalban a fogorvosi praxis 
kérdésében tárgyaltak Dr. Péter Lilla és Dr. Szabó Csaba fogorvosokkal, a megbeszélésen jelen 
volt Koszorús Tímea jegyző asszony és Rabb Győzőné képviselő asszony.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy Dr. Péter Lilla fogorvos véglegesítette a korábban is 
tett szándéknyilatkozatát a feladatellátási szerződés megszűnésére, ennek időpontját 
szeptember 30-ában javasolta megállapítani, kérte a testületet, hogy ezt vegye tudomásul. 
Elmondta, hogy a közvetlen praxis átadás-megvásárlás miatt október 1-től a feladat ellátása 
még bizonytalan, így valószínűleg lesz egy átmeneti időszak, amikor helyettesről kell 
gondoskodni, Dr. Szabó Csaba fogorvos vállalná a helyettesítést akár egy évig is. Ennek 
részleteiről további tárgyalások szükségesek.

Rabb Győzőné képviselő elmondta, hogy Dr. Szabó Csaba fogorvos október 15. napjától tudna 
kezdeni, de a hiányzó napok helyettesítése is megoldott.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a mai napon megérkezett az OTP ingatlan 
értékbecslése, erről majd később fognak tárgyalni. Ugyanezen a napon egyeztetést folytattak 
Wágner Mihály ügyvezetővel a Kossuth L. u. 1., a Dózsa Gy. u. 33., a Szoborkert és a 
Közösségi Házban történő kivitelezésekről. Az energetikai felújításnak május 5-én lejár a 
teljesítési határideje, ezért megállapodtak abban, hogy május 6-án találkoznak a műszaki 
ellenőrrel is és megállapítják a beruházás készültségi fokát. Amennyiben megállapítható a 
vállalkozó késedelembe esése, akkor a szerződésben rögzített kötbér kivetésére kerül sor napi 
fél %-os áron, ami napi 200 eFt kötbért, 30 nappal számolva 6 mFt-ot jelent. A kivitelezőnek 
ezalatt a 30 nap alatt lehetősége van befejezni a beruházást. A szerződés szerint, ha a 30 napon 
túlmegy a beruházás, akkor a kivitelezőnek meghiúsulási kötbért kell fizetnie, ami a teljes 
projektérték 30 %-a, akkor az önkormányzatnak jogában áll elállni, de bízik benne, hogy új 
közbeszerzési eljárásra és kivitelezőre nem lesz szükség. Ugyanezen kivitelező végzi a 
szocinfra fejlesztés pályázatban elnyert munkákat, ennek a teljesítési határideje augusztus 21. 
A közösségi kulturális és sportinfrastruktúra fejlesztés pályázati projekt a Közösségi Ház 
felújítását, a szoborkertet és a Fáy A. utcába vezető járdafelújítást jelenti. A szoborkertet 
illetően ajánlatokat kért a kivitelezőtől az utcabútorok tekintetében.
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Takácsné Somogy vári Mária képviselő megkérdezte, hogy a Mindennapi ABC mellett lévő 
óvodabejáratnál lehetőség van-e nagykapu elhelyezésére? Elmondta, hogy a jó idő 
beköszöntével többen bejárnak az útra, amit nem rendeltetésszerűen használnak, véleménye 
szerint zárni kellene a kaput.

Rabb Gvőzőné képviselő tudomása szerint az aszfaltozás miatt a Sásd Városgazdálkodási 
Nonprofit Kft. engedélyt kért a nagykapu leszereléséhez Dr. Várnai Józseftől, aki ehhez 
hozzájárult.

Dr. Jusztineer János polgármester véleménye szerint mozgásérzékelős reflektort és kamerát 
kellene felszereltetni arra a helyre.

Takácsné Somoavvári Mária képviselő elmondta, hogy az ehhez szükséges helyet biztosítja 
a bolt épületénél.

Gálné Banizs Gabriella az AMK főigazgatója elmondta, hogy az óvoda területén nagy a 
zöldterület, jelenleg szülői segítséggel tartják karban, megkérdezte, hogy a továbbiakban ki tud 
segítséget nyújtani ilyen téren? A jelenlegi gondnok betegsége miatt úgy nyilatkozott, hogy 
nem sokáig szeretné már ezt a munkát ellátni. Személyesen hívta Ambrus Attilát ez ügyben, ő 
úgy nyilatkozott, hogy a leterheltsége miatt nem tud segíteni.

Dr. Jusztimier János polgármester a kérdésre válaszolva elmondta, hogy a jövő héten 
tárgyalják meg ezt a kérdést Ambrus Attilával és Merk Zsolttal.

Pintér Gábor alpolgármester elmondta, hogy húsvét előtti szombaton nyitva volt a termelői 
piac, szomorúan állapították meg, hogy nem volt érdeklődés. Véleménye szerint két hét múlva 
ismételten legyen nyitva a piac, és majd meglátják, hogyan alakul.

Dr. Jnsztinger János polgármester hangsúlyozta, attól, hogy az önkormányzat termelői piacra 
tudott pályázni, az nem azt jelenti, hogy termelői piacot létesítsen elsőkörben, hanem az volt a 
szándéka, hogy a főtér rendezésre kerüljön és az ott működő vállalkozásoknak helyet adjon. 
Tisztában van azzal, hogy a pénteki piaci napokon sokan lennének, de mivel ez olyan épület, 
ahol üzletek is vannak, a kapacitása nem akkora, hogy fogadni tudják a pénteki piacot. 
Amennyiben szombaton nincs érdeklődés a termelői piacra, akkor nem tartanak piacot. 
Elmondta, hogy május 1-én zenés autós felvonulásra kerül sor, mindenkit sok szeretettel 
várnak.
Javasolta a testületnek a beszámoló elfogadását azzal, hogy Dr. Péter Lilla fogorvos, mint a 
DOM-DENT Fogászati Kft. képviselője kezdeményezésére a sásdi fogorvosi körzet ellátására 
kötött feladat-ellátási szerződés közös megegyezéssel 2025. szeptember 30. napjával történő 
megszűnését vegye tudomásul a testület, továbbá az AIAV-091 forgalmi rendszámú Renault 
gépjármű használata tekintetében a korábban tervezett üzembentartói jog átadása helyett a 
képviselő-testület a gépjármű térítésmentes használatba adását fogadja el a Sásdi Szociális 
Társulás részére.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

65/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról, a két testületi ülés között átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről, valamint a fontosabb eseményekről szóló beszámolót elfogadja azzal, 
hogy
1. Dr. Péter Lilla fogorvos, mint a DOM-DENT Fogászati Kft. képviselője 

kezdeményezésére a sásdi fogorvosi körzet ellátására kötött feladat-ellátási 
szerződés közös megegyezéssel 2025. szeptember 30. napjával szűnik meg.

2. Az ALAV-091 forgalmi rendszámú Renault gépjármű használata tekintetében a 
korábban tervezett üzembentartói jog átadása helyett a képviselő-testület a 
gépjármű térítésmentes használatba adását fogadja el a Sásdi Szociális Társulás 
részére. A gépjármű üzemeltetésével összefüggő költségeket az önkormányzat 
viseli.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztin ger János polgármester javasolta a testületnek, hogy a 2./ és 3./ napirendi pontokat 
tárgyalják együtt.

A képviselő-testület a javaslattal egyetértett.

2. / Sásd Város Önkormányzata 2024. évi költségvetési rendeletének módosítása
Előadó; Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

3. / Beszámoló az önkormányzat 2024. évi költségvetésének teljesítéséről,
zárszámadási rendelet elfogadása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető

írásbeli előterjesztések -  a rendelettervezetekről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy a tavalyi 
évben történt rendeletmódosítások lekövették a teljesítéseket, így a rendeletmódosítás technikai 
jellegű. Az időközben év végén beérkezett állami támogatásokat technikailag kellett utolérni, 
jelentősen ez befolyásolta a módosítást. A zárszámadást illetően a mérleg szintjén kiemelte, 
hogy a vagyonmérlegük főösszege jellemzően nem változott, ami 5 milliárd 607.737 eFt. Itt 
szerény csökkenés tapasztalható, ez köszönhető annak, hogy a folyamatban lévő beruházásaik 
még nem valósultak meg, pénzeszköz formájában szerepelnek az eszközoldalon, ezt a tételt az 
értékcsökkenés jellemzően befolyásolta.

9



A költségvetési főösszegük a terv szintjén 3 milliárd 623.540 eFt volt, a bevételek összesen ezt 
teljesítették, szerény mértékben meghaladták 3 milliárd 634 mFt-os szinten. A kiadások pedig 
2 milliárd 37 mFt-os szinten teljesültek. Ennek oka, hogy a tervezett beruházási kiadásokat erre 
az évre áttették. Az ÁMK költségvetési főösszege 466.114 eFt, ez 451.843 eFt bevételi és 
449.148 eFt kiadási, a Sásdi Közös Önkormányzati Hivatalnál 221.339 eFt bevételi és 221.165 
mFt kiadási, a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központnál 65.828 eFt bevételi és 65.217 eFt a 
kiadási szinten teljesültek. Elmondta, hogy a betervezett fejlesztési kiadások közül inkább a 
felújítási kiadások teljesültek. Ebben az energetikai pályázat elkezdése, a Nagyvárad utcai és 
az újtelepi csapadékvíz-elvezetés kiadásai, amik megjelennek. Ahogy már elhangzott, a 
nagyobb pályázatok erre az évre áttolódtak. Az iparűzési adóképességükkel és a bevételekkel 
kapcsolatban elmondta, hogy 142 mFt-tal tervezték év elején, ami szerény 10 mFt-os 
többletbevétellel zárult, ez jellemzően az iparűzési adónak köszönhető. A felhalmozási 
bevételeknél elmondható, hogy értékesítették a Ford személygépkocsit. A finanszírozási 
bevételeknél és kiadásoknál látható, ahogy 2025. évben is tervezték, 2024. évben is 1 milliárd 
667 eFt-os pénzmaradványokat tudtak érvényesíteni, ami jellemzően a fent említett 
pályázatoknak köszönhető. A statisztikai álláshelyek 84 fővel alakultak, ebből 45 álláshely az 
ÁMK-nál, 25 betöltött álláshely a hivatalnál, 9 álláshely a Sásdi Család- és Gyermekjóléti 
Központnál, 15 fő közfoglalkoztatott szerepel a tavalyi évben statisztikailag.
A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a napirendi pontokat, a bizottság megállapította, hogy a 
működés egész évben biztosított volt, így a plusz bevételek miatt a 2025. év biztonsággal 
tervezhető volt.

Dr. Jusztinger János polgármester megköszönte Nagy Lajos László pénzügyi irodavezetőnek 
az egész éves szakmai munkáját, továbbá megköszönte a Pénzügyi Bizottságnak is az 
előterjesztés összeállítását. Bízik abban, hogy a következő évben is hasonló biztonsággal tudják 
majd vinni az önkormányzat gazdálkodását.
Javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

6/2025. (V.06.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2024. évi költségvetéséről szóló 
1/2024. (11.28.) önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott rendelettervezet 
elfogadását.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

7/2025. (V.06.) önkormányzati rendelete

Sásd Város Önkormányzata 2024. évi zárszámadásáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

4./ Polgármester jutalmazása
Előadó: Urvald Péter a Pénzügyi Bizottság elnöke

Dr. Jusztinaer János polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban bejelentette személyes 
érintettségét. Kérte ennek elfogadását.
Az ülés vezetését átadta Pintér Gábor alpolgármesternek.

Pintér Gábor alpolgármester az ülés vezetését átvette. Javasolta a testületnek, hogy a 
polgármester napirendi ponttal kapcsolatos személyes érintettségét állapítsa meg.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 

66/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Jusztinger János 
polgármesternek a polgármester jutalmazása napirendi ponttal 
kapcsolatos személyes érintettségét megállapította.

Urvald Péter a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondta, hogy a bizottsági ülésen megtárgyalták 
ezt a kérdést. A zárszámadási rendeletet ismervén a korábbi évekhez hasonlóan a bizottság 
javasolja a polgármester jutalmazását. Úgy gondolja, hogy Sásd úgy fejlődik, ahogy ő még nem 
látta, nem tapasztalta, ami nagyban köszönhető a polgármesternek. Megemlítette a REKI, a 
csapadékvizes, az energetikai, a szociális, sportinfrastruktúra fejlesztéssel kapcsolatos 
pályázatok, továbbá a Versenyképes Járás Program kapcsán végzett munkáját, illetve Oroszló 
település csatlakozását is, ami erkölcsi és politikai súlyt és tekintélyt növel Sásdnak. A Pénzügyi 
Bizottság mindezek ismeretében a polgármester részére sikeres munkájának elismeréséül két 
havi illetményével megegyező összegű jutalom megállapítását javasolja, ennek összege bruttó 
2.708.976,-Ft.

Pintér Gábor alpolgármester javasolta a testületnek, hogy a Pénzügyi Bizottság javaslatára a 
polgármester részére az eredményes munkája elismeréséül a havi illetményének kétszeresével 
megegyező összegű, bruttó 2.708.976,-Ft pénzjutalomban részesítse.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül (Dr. Jusztinger János polgármester személyes érintettsége miatt nem 
szavazott) az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

67/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Pénzügyi Bizottság javaslatára Dr. Jusztinger János polgármestert az 
eredményes munkája elismeréséül pénzjutalomban részesíti, amelynek 
összege a havi illetményének kétszerese, azaz bruttó 2.708.976,-Ft.

Határidő: május 30.
Felelős : számfejtésre, kifizetésre: Koszorús Tímea jegyző

Pintér Gábor alpolgármester visszaadta az ülés vezetését Dr. Jusztinger János 
polgármesternek.

Dr. Jusztinger János polgármester visszavette az ülés vezetését. Megköszönte a bizottság 
előterjesztését, a testület döntését és mindenkinek a közös munkáját. Úgy gondolja, hogy az 
eredményeket közösen érték el. A jutalom tekintetében, ahogyan korábban is megtette, a 
jövőben is a jótékony céloknak a támogatása mindenképpen prioritást élvez, legutóbb a sásdi 
gyermekek nyári üdültetésére tett felajánlást 500 eFt összegben.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

5./ Alpolgármester jutalmazása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Pintér Gábor alpolgármester bejelentette személyes érintettségét, kérte ennek megállapítását.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy Pintér Gábor alpolgármester 
személyes érintettségét állapítsák meg.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

68/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Pintér Gábor 
alpolgármesternek az alpolgármester jutalmazása napirendi ponttal 
kapcsolatos személyes érintettségét megállapította.
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az elmúlt ciklusban mindig számíthattak 
alpolgármester úr munkájára, közreműködésére, cselekvő segítségére nemcsak képviselőként, 
hanem Sásd mindennapjaiban is. Úgy gondolja, hogy ez a ciklus sem maradhat úgy lezáratlanul, 
hogy alpolgármester úr munkáját ne ismerjék el. Pintér Gábor olyan alpolgármestere Sásdnak, 
aki gyakorlatilag teljesen önállóan jár el polgármesterrel egyeztetve közösségi, civil és 
kulturális rendezvények ügyében. Ez nemcsak egyeztetéseket, koordinációkat jelent, hanem 
aktív közreműködője is a városi rendezvényeknek. Megemlítendő az Adventi hétvégék 
sorozata, ahol nemcsak alpolgármester személyében jelent meg, hanem a saját tulajdonában 
lévő hangosításhoz szükséges eszközeit is biztosította ezeken a napokon, továbbá az előttük 
álló Május 1-i autós rendezvény is az irányítása alatt fog megvalósulni, de gyakorlatilag nincs 
olyan városi rendezvény, ami alpolgármester úr segítsége nélkül valósulna meg. Elmondható, 
hogy Sásdnak nem volt ilyen alpolgármestere, aki önállóan szorosan körülhatárolt feladatokat 
lát el, ezzel nagy segítséget nyújt a polgármesternek, amihez alpolgármester úr tehetsége és 
kitartása is szükséges. Elmondta, hogy alpolgármester úr a nyári kertmozis előadásokon is 
aktívan részt vesz sok-sok civil segítséggel. Az imént elmondottakon kívül, különösen az utóbbi 
egy évben nagyon sokszor adódott úgy, hogy személy szerint egy adott napon többfelé lett volt 
feladata, hiszen annyi projekt van most párhuzamosan folyamatban, ami megköveteli, hogy a 
polgármester egy időben legyen több helyen. így alpolgármester úr több esetben Sásd érdekeit 
előtérbe helyezve segítségét nyújtotta helyettesítésében. Személy szerint megköszönte a 
munkáját, segítségét. Mindezeket figyelembe véve, javasolta a testületnek, hogy Pintér Gábor 
alpolgármester kéthavi tiszteletdíjával megegyező összegű, azaz bruttó 697.600 Ft jutalomban 
részesüljön.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül (Pintér Gábor alpolgármester személyes érintettsége miatt nem szavazott) 
az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

69/2025. (IV.29.1 KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester 
javaslatára Pintér Gábor alpolgármestert az eredményes munkája 
elismeréséül pénzjutalomban részesíti, amelynek összege a havi 
tiszteletdíjának kétszerese, azaz bruttó 697.600,-Ft.

Határidő: május 30.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

Pintér Gábor alpolgármester megköszönte a testület döntését. Elmondta, hogy nagyon szereti 
és szívesen végzi a munkáját, büszke arra, hogy Sásd város alpolgármestere lehet. Nagyon 
jóleső érzés, hogy a munkáját ilyen módon is elismerte a testület. A továbbiakban is igyekszik 
szorgalommal elvégezni a feladatokat.
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6./ „Engedd, hogy segíthessünk” Alapítvány támogatása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a kérelemről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az önkormányzat nagyon régóta, jó 
munkakapcsolatban együttműködik az alapítvánnyal, javasolta a testületnek, hogy az 
alapítvány részére nyújtson 90.000,-Ft általános működési célú vissza nem térítendő 
támogatást.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

70/2025. IIV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az „Engedd, hogy 
segíthessünk” Alapítványt kérelmére 2025. évre egyszeri 90.000,-Ft általános 
működési célú vissza nem térítendő támogatásban részesíti.
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási 
megállapodás aláírására.

Határidő: június 15.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

7./ Beszámoló az önkormányzatnál 2024. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső 
ellenőrzés rendszeréről 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  az ellenőrzési jelentés-tervezetről — a jegyzőkönyv mellékleteként 
csatolva.

Koszorús Tímea jegyző szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy az ellenőrzés 2024. évben 
megtörtént, a belső ellenőr a 2023. évi számlákat ellenőrizte. Az ellenőrzés kifejezetten egy 
nagy átfogó témakörre irányult, ami a pénzügyi kötelezettségvállalási folyamatok 
szabályossági vizsgálata volt, itt nagy mennyiségű számlát vizsgált át a belső ellenőr, tipikus 
hibaként említette, hogy esetlegesen aláírás maradt el. Úgy gondolja, hogy a belső ellenőri 
megállapításokat a jövőben hasznosítani tudják, a belső ellenőr megállapításai jónak 
értékelhetők. Kérte a testületet, hogy fogadják el az írásos előterjesztést.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy fogadja el az írásban kiadott 
az önkormányzatnál 2024. évben végzett belső ellenőrzésről, a belső ellenőrzés rendszeréről 
szóló beszámolót fogadja el.
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Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

71/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt az önkormányzatnál 2024. évben végzett 
belső ellenőrzésről, a belső ellenőrzés rendszeréről szóló beszámolót 
elfogadta.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

8./ Sásdi ÁMK és Konyhák Közösségi Ház Használati Szabályzat felülvizsgálata 
Előadó: Gálné Banizs Gabriella a Sásdi ÁMK főigazgatója

írásbeli előterjesztés -  a Terembérleti Szabályzat módosításáról -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.

Gálné Banizs Gabriella a Sásdi ÁMK főigazgatója szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy 
összehasonlította a díjakat a környező közösségi házaknál lévő díjakkal. Főként a szolgáltatási 
díjak megemelkedése (hangosítás, takarítás díjai) miatt javasolnak módosítást. Elmondta, hogy 
jegyző asszonnyal átnézték a szerződéseket, némi módosításokra volt szükség. Megköszönte 
jegyző asszony segítségét.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a kiadott anyag 12. oldalán láthatók a 
bérleti díjak, ami még mindig kedvezményes árnak mondható. Jelentős értékű ingatlanról van 
szó, aminek a fenntartása egyre nagyobb terheket ró az önkormányzatra. Az épület fenntartása 
érdekében pályázati forrásokat is felhasználnak, együttműködnek a Tankerülettel és a 
Szakképzési Centrummal. Elmondta, hogy a Közösségi Ház a nyár folyamán felújításra kerül, 
felelősen kell gazdálkodni ezzel a vagyonnal. Úgy gondolja, hogy az anyagban szereplő bérleti 
díjak elfogadhatók. Megköszönte főigazgató asszony és a Közösségi Ház dolgozóinak a 
munkáját.
Javasolta a testületnek a kiadott szabályzat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

72/2025. (IV.?,9.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásdi ÁMK és Konyhák Közösségi Ház 
Használati Szabályzatának felülvizsgálatát elfogadta.

Határidő: hatályba lépésre: 2025. szeptember 1. 
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

9J  Megállapodás a Hegyháti Szociális Alapellátási Központtal támogató szolgálat és
ielzőrendszeres házi segítségnyújtás biztosítására 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásos előterjesztés -  a feladat-ellátási szerződés tervezetéről -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy 2014. óta látja el a Sásd és Térsége Terület- és 
Humánfejlesztési Nonprofit Kft. a volt Hegyháti Szociális Alapellátási Központ költségvetési 
szerv által biztosított jelzőrendszeres házi segítségnyújtást és támogató szolgálat fenntartását. 
A Kormányhivatal legutóbbi szakmai ellenőrzése szerint szükség volna feladat-ellátási 
megállapodásra, az önkormányzat és a civil szervezet között, amely fenntartja ezt a szociális 
ellátást. A megállapodás nem ró plusz kötelezettséget az önkormányzatra, a már kialakult 
pénzügyi támogatási rendszer a jövőben is külön eljárásban folytatható, tehát nem tartozik a 
szerződés körébe.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, hogy a Népjóléti Bizottság 
megtárgyalta a napirendi pontot, a testületnek elfogadásra javasolja.

Dr. Jusztinaer János polgármester javasolta a testületnek a kiadott feladat-ellátási szerződés 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

73/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az írásban kiadott, 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolt Sásd és Térsége Terület- és 
Humánfejlesztési Nonprofit Kft-vel kötött feladat-ellátási szerződést a 
támogató szolgálat és jelzőrendszeres házi segítségnyújtás szociális 
alapszolgáltatásokra elfogadja.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására.

Határidő: közlésre azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

10./ Sásd, Dózsa György utca 4. szám alatti ingatlan tulajdonba vétele (újabb 
tulajdonrészek átvételei 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  a határozati javaslatról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy minden alkalommal, amikor az önkormányzatnak 
valamilyen elhelyezési problémája van, vagy az épületben szeretnének valamilyen fejlesztést 
végrehajtani, mindig szembesülnek azzal a problémával, hogy ez a régi vízmű épület nagyon 
sok önkormányzat közös tulajdonában van. Ennek kapcsán korábban már több körben 
megkeresték azokat az önkormányzatokat, amelyek még nem adták át tulajdonjogukat, 
legutóbb tavaly ősszel tették meg Sásd Város Német Nemzetiségi Önkormányzattal közösen. 
Az Mötv. lehetőséget ad az önkormányzamak a tulajdonjog ingyenes átadására a feladatellátási 
kötelezettség fejében. Mintegy 30 önkormányzat megkeresésére került sor, néhány 
önkormányzat szeretné megtartani a tulajdonrészét és van olyan önkormányzat, aki eladná a 
tulajdonrészét.

Urvald Péter képviselő véleménye szerint, ha az épület állagmegóvására kerülne sor, akkor a 
felújítást végző vállalkozó ajánlatát el kell küldeni az önkormányzatok részére, abból látható 
lesz, hogy melyik önkormányzatnak mennyi hozzájárulást kellene fizetnie.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a kiadott határozati javaslat 
elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének

74/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Sásd, Dózsa 
György utca 4. szám alatti (sásdi 48. hrsz.) „irodaház, egyéb épület” 
megnevezésű, 1108 m2 nagyságú ingatlanban Ág, Alsómocsolád, Baranyajenő, 
Baranyaszentgyörgy, Berkesd, Bikái, Birján, Bogád, Erdősmecske, Gerényes, 
Gödre, Hidas, Kisvaszar, Lothárd, Mágocs, Magyarsarlós, Mánfa, 
Mecseknádasd, Óbánya, Ófalu, Pécsudvard, Pereked, Romonya, Szilágy, 
Szőkéd, Tarrós, Tékes, Vásárosdombó települések önkormányzatai tulajdonában 
lévő összesen 1577/10000-ed tulajdoni hányad ingyenes átadását Sásd Város 
Önkormányzata javára a
a) Magyarország önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 
(1) bekezdés 7. pontja szerinti a helyi közművelődési tevékenység, továbbá 16. 
pontja szerinti nemzetiségi ügyek, valamint
b) a közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 78. § szerinti közművelődési 
intézményi tevékenység önkormányzati közfeladatok ellátása érdekében.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a fenti tulajdonjog 
átruházással összefüggő szükséges intézkedések megtételére, valamint a 
szerződés aláírására.

Határidő: szerződéskötésre 2025. június 30.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

11./ Görcsöm 250. hrsz-ú ingatlan tulajdonba adása 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés -  a Baranya-Víz Zrt. leveléről és a tulajdoni lapról -  a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy megkeresés érkezett a Baranya-Víz Kflt-től, amelyben 
a görcsönyi képviselő-testület döntéséről tájékoztattak, az Államnak ajánlották fel a 
víziközműveiket. Amikor átadták volna a vagyont, kiderült, hogy az ő szennyvíztelepük közel 
300 önkormányzat tulajdonában van, akik annak idején a Baranya Megyei Vízmű Vállalattól 
vagyont kaptak. Ezt akkor meg kellett volna, hogy kapja Görcsöny, amikor 1995-ben 
megszüntették a Vízmű Vállalatot. Most azt kérik, hogy az önkormányzat adja át a 
tulajdonrészét az Államnak ingyenesen, Sásának ebben 183/10000-ed része van.
Kérte a testületet, hogy Sásd is mondjon le a Magyar Állam javára a tulajdoni részarányáról.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta, hogy a testület adja át térítésmentesen a 
183/10.000 tulajdoni hányadát a Magyar Állam javára.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének 

75/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a görcsönyi 250 hrsz-ú, 
„kivett vízmű” megnevezésű, 666 m2 nagyságú ingatlanban fennálló 
183/10.000 tulajdonrészét térítésmentesen a Magyar Állam tulajdonába adja 
a víziközmű feladatok ellátása érdekében.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vagyonátruházási 
szerződés aláírására.

Határidő: közlésre azonnal
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

12./ Magyar Falu Program pályázat benyújtása az Erzsébet utca útfelújítására 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy erről korábban már döntött a testület. 
Sajnos az akkor benyújtott pályázat nem nyert.
Javasolta a testületnek, hogy az idei évben ismételten nyújtsák be a pályázatot, a projekt 
tervezett összköltsége 27 mFt, további plusz költséget nem jelent, a projekt terveztetése már 
elkészült. Elmondta, hogy az idei évben is sor kerül kátyúzásra, amit az önkormányzat saját 
költségvetéséből biztosít. A kátyúkat már bejelölték az utcákban, ezügyben a kivitelezővel már 
felvették a kapcsolatot.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

76/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a Magyar Falu Program keretében meghirdetett MFP-UHJ/2024 
kódszámú „Út, híd, járda építése/felújítása című pályázati felhívásra 
támogatási kérelmet nyújt be.
A pályázat tárgya az Erzsébet utca útburkolat felújítása, aszfaltozása.
A projekt tervezett összköltsége: 27.000.000,-Ft.

Határidő: a támogatási igény benyújtására 2025. június 23.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester
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13./ Szociális célú tűzifa támogatás igénylése 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

írásbeli előterjesztés -  a kimutatásról -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy kiírásra került a helyi önkormányzatok 
szociális célú tűzifavásárláshoz kapcsolódó támogatásra a pályázat az 5000 fő alatti 
önkormányzatok számára.

Rabb Gvőzőné a Népjóléti Bizottság elnöke elmondta, hogy a bizottság megtárgyalta a 
napirendi pontot, javasolja a pályázat benyújtását 240 m2 tűzifa beszerzésére.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek a szociális célú tüzelőanyag 
vásárláshoz kapcsolódó támogatási igényt nyújtsa be 240 m3 beszerzésére, amelyhez 609.600,- 
Ft önerőt biztosítson az önkormányzat költségvetéséből.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

77/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete igénylést nyújt be a 
települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárláshoz kapcsolódó 
támogatásra. A képviselő-testület 240 köbméter kemény lombos tűzifa 
beszerzésére igényel támogatást, melyhez 609.600,-Ft önerőt biztosít saját 
költségvetéséből.
Az önkormányzat a pályázati kiírás feltételei szerint a rászorulóknak 
térítésmentesen ellenszolgáltatás nélkül biztosítja a tűzifát, melynek 
házhozszállítását saját költségvetéséből biztosítja.

Határidő az igénylés benyújtására: 2025. április 30.
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

14./ Sásdi Közös Önkormányzati Hivatalnál igazgatási szünet elrendelése 
Előadó: Koszorús Tímea jegyző

írásbeli előterjesztés az -  előterjesztésről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Koszorús Tímea jegyző elmondta, hogy a testület évente dönt az igazgatási szünet 
elrendeléséről az önkormányzati hivatalnál. Ennek elsődleges célja, hogy a hivatali dolgozók 
kivegyék az éves szabadságuk egy részét. A nyári igazgatási szünettel a korábbi éveknek 
megfelelően biztosított a hivatali ügyek folyamatossága a teljes nyári időszak alatt, az 
igazgatási szünetben is ügyeleti jelleggel. Az idei évben július 21-től augusztus 1-ig tartanának 
igazgatási szünetet.
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Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek az írásban kiadott határozati 
javaslat elfogadását.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete -  6 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
78/2025. (IV.29.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testül ete a jegyző javaslatára a Sásdi 
Közös Önkormányzati Hivatalnál 2025. július 21. napjától -  augusztus 1. napjáig 
bezárólag igazgatási szünetet rendel el. A hivatal köztisztviselőinek szabadságát 
elsősorban ezen időszak alatt kell kiadni, egyúttal gondoskodni kell a folyamatos 
ügyeleti szolgálatról.

Határidő: értelemszerűen
Felelős: Dr. Jusztinger János polgármester

15./ Fonvódligeti üdülő üzemeltetése
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a tavalyi évhez 
hasonlóan a fonyódligeti üdülőnek a gyermeküdülő részét kellő számú sásdi igény hiányában 
nem tudják megnyitni, az üdülőben lévő karbantartási és felújítási munkákat természetesen 
elvégzik. A közmeghallgatáson is elhangzott, hogy a lapostetős rész továbbra is bérelhető. 
Abban az esetben, ha forrás nyílik az üdülő gazdaságilag racionális üzemeltetésére, akkor 
természetesen a testület újratárgyalja ezt a kérdést. Ez nem jelenti azt, hogy az üdülőt 
értékesíteni kívánják. Az elmúlt években is jelentős összegeket biztosítottak konyhai eszközök, 
paplanok, párnák és matracok beszerzésére, festésre, a terasz felújítására, a lapostetős ingatlan 
festésére kívül-belül, klímák telepítésére, nyílászárók cseréjére. Elmondta, hogy a lapostetős 
rész bérbeadásánál gondnokot kell megbízni. Tudni kell, hogy ennek az üdülőnek az elindítása 
nagyon sokba kerül, ami jelenleg nem versenyképes a jelenleg is működő Erzsébet táborral.

Urvald Péter képviselő megkérdezte, hogy jelentkeztek-e turnusok nyaralás céljából?

Dr. Jusztinger János polgármester a kérdésre válaszolva elmondta, hogy nem érkezett igény.

Mivel több napirendi pont nem volt, Dr. Jusztinger János polgármester mindenkinek 
megköszönte a megjelenést, a képviselő-testület zárt ülés keretében folytatta ülésezését.

Koszorús Tímea 
jegyző
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J E L E N L É T I  ÍV

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2025. április 24. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent képviselők részére

Dr. Jusztinger János 

Pintér Gábor

Győri-Korom Viktória 

Rabb Győzőné 

Székely Szilárd 

Takácsné Somogyvári Mária 

Urvald Péter



J E L E N L É T I  I V

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2025. április 24. napján 
megtartott képviselő-testületi ülésen megjelent meghívottak részére

Koszorús Tímea 

Nagy Lajos László

Dr. Hevesi Éva

Baranya Vármegyei Kormányhivatal képviseletében:

Galambosné Wágner Éva 

Király Tamás Dávid

Gálné Banizs Gabriella 

Meggyesi Mónika 

Orbán Éva 

Hajós Angéla 

Merk Zsolt 

Bíró Józsefné 

Orsós Józsefné
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Ambrus Attila


